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Voorlopige agenda van de
commissie Werk en Inkomen van 5 november 2009

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Werk en
Inkomen

Datum: donderdag 5 november 2009
Aanvang: 14:00 uur
Locatie: Oude raadzaal
Voorzitter: J.P.T. Klijnsma
Griffier: F. Hijlkema
Documenten: verslag 5 november (pdf)

A. A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen

A.2. Vaststelling agenda
Agenda raadscie. Werk en Inkomen 5 november 2009 (pdf)

B. B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting
• Programma 1: Werk en Inkomen
• Programma 2A: Vestigingsklimaat: G-Kracht
• Programma 9: Integratie en Emancipatie
Raadsvoorstel - Gemeentebegroting 2010 (pdf)
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VERSLAG EXTRA RAADSCOMMISSIEVERGADERING 
WERK EN INKOMEN 
 
WI:  09/11 
Datum:  5 november 2009 
Plaats    Oude  raadzaal 
Tijd: 14.00 – 15.00 uur 
 
Aanwezig: H.P. Klijnsma (voorzitter), B. Oost (PvdA), A. Postma (GroenLinks), M.T. Gijsbertsen 
(GroenLinks), J. Luhoff (D66), J. van Keulen (VVD), I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), B. 
Koops (CDA), A. Schlebusch (SP), M.A. in ’t Veldt (SP), R. Liefers (Student en Stad); P.W.G. 
Verschuren (wethouder), J.J. Dijkstra (wethouder), I. Bolle (plv. griffier), F. Hijlkema (cie.griffier) 
 
m.k.a.: R.F. Slors (PvdA), M. Azghoughi (PvdA) 
 
Verslag: de heer Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• De leden van de commissie hebben een brief ontvangen van de stichting Creatieve Industrie 
over de subsidie Station CS en het Ebbingekwartier. 

Wethouder Verschuren: 
• Bij de toekenning van de eenmalige uitkering voor chronisch zieken, ouderen en 

gehandicapten blijkt de doelgroep groter dan verwacht, waardoor een tekort op zal treden. De 
commissie wordt hierover nader geïnformeerd en ontvangt een dekkingsvoorstel. 

• Het ministerie heeft uitsluitsel gegeven over het voorlopig budget 2010 en het definitieve 
budget 2009 voor de WWB. Voor 2010 is er een plus voor zowel het inkomens- als het 
participatiedeel. Het is onduidelijk wat de gevolgen van het inkomensdeel voor de gemeente 
zijn. Over het participatiebudget en de besteding ervan in 2010 wordt de commissie eind 
november nader geïnformeerd. 

GroenLinks vraagt hoe het kan dat de doelgroep groter is en verzoekt tijdig nadere informatie over 
het inkomensdeel 2010 toe te sturen. 
Wethouder Verschuren antwoordt dat een deel van de verklaring is dat meer bestanden zijn 
gekoppeld. Het wordt uitgezocht en de commissie wordt geïnformeerd. De WWB-budgetten: deze 
maand ontvangt de commissie een volledig overzicht van het participatiebudget 2010. Zo nodig zal 
een tussenstand over het inkomensdeel worden toegestuurd. De wethouder zegt toe de al beschikbare 
informatie voor de begrotingsbehandeling aan de commissie te sturen. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 

• Programma 1: Werk en Inkomen 
• Programma 2A: Vestigingsklimaat: G-Kracht 
• Programma 9: Integratie en Emancipatie 

Het CDA stelt de volgende vragen: 
• De DSW: de middelen voor bedrijfsvoering dalen van 1,5 miljoen euro naar 400.000 euro. 

Waarop is dit gebaseerd en wat zijn de risico’s? 
• Is in 2010 een meevaller te verwachten vanwege een meevallend aantal personen met een 

bijstandsuitkering? 
• G-kracht: wat is de stand van zaken op het gebied van energiezuinigheid en duurzaamheid bij 

de bestaande eigen gebouwen? 
• Healthy ageing: houden de projectvoorstellen rekening met wat in de stad leeft? 
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• Internationale samenwerking: welk resultaat wordt beoogd met de extra 50.000 euro? Waarom 
is het bestaande budget hiervoor niet geschikt? 

• Kantoorlocaties: waarom wordt de uitgifte van kavels op het Europapark vervroegd en wordt 
de rol van de gemeente aangescherpt? 

• Het Ebbingekwartier: naar aanleiding van de tekst over de subsidies heeft de fractie zorgen 
over de ontwikkelingen. Zijn die zorgen terecht? 

• Het exploitatietekort van Marketing Groningen: waarom wordt de incidentele bijdrage vanuit 
G-kracht niet structureel gemaakt? 

• Waarom wordt de financiële inzet voor het in stand houden van de antidiscriminatie-
voorziening niet structureel gemaakt? 

• Zelforganisaties: doel van de subsidieverlening is het vergroten van de zelfredzaamheid. 
Wordt dit doel gehaald? 

• Platform Culturele diversiteit: klopt het dat de zelforganisaties er niet bij zijn betrokken? 
D66 maakt de volgende opmerkingen: 

• Vanwege de recessie en de periode erna moet in de begroting meer aandacht worden gegeven 
aan het creëren van een goede arbeidsmarkt. Onder het kopje ‘arbeidsfit houden’ zijn soms 
verkeerde en tevens te weinig maatregelen opgenomen. Scholing en opleiding zijn belangrijk. 

• Het uitvoeringsprogramma EBP: de gemeentelijke bijdrage is beperkt waardoor er zwaar op 
aanpalende budgetten wordt geleund. De fractie maakt zich ernstig zorgen over de financiële 
afhankelijkheid van derden. Als voorbeeld geldt het Ebbingekwartier. 

Student en Stad stelt de volgende vragen: 
• Om de ergste gevolgen van de recessie te bestrijden wordt verzocht een herprioritering op te 

stellen van de bestaande gelden binnen Alle hens aan dek, en dit in januari aan de commissie 
voor te leggen. 

• SOZAWE: kan de incidentele financiering van structurele uitvoeringskosten omgezet worden 
in een structurele? 

De PvdA maakt de volgende opmerkingen: 
• De begroting is te weinig concreet en SMART. 
• De gemeente moet eerder anderen helpen om werkgelegenheid te creëren dan het zelf te doen. 
• De gemeente moet meer gebruik maken van Haagse en andere subsidies en daar alert op zijn. 

Als voorbeeld geldt het Ebbingekwartier, waar met klein geld van de gemeente grote 
subsidiebedragen zijn binnengehaald, met een positief effect op de werkgelegenheid. 

• Levert de integrale aanpak Werkplein inhoudelijk gezien al voordelen op? 
• In de begroting staan restanten tekst over Alle hens aan dek terwijl de middelen er niet zijn. 

Sommige teksten geven niet de juiste ambitie weer, zoals die over de extra 36 consulenten. 
• De werkgeversbenadering moet gezamenlijk door SOZAWE en EZ worden gedaan. 
• De DSW mag wat de PvdA betreft wel proberen het beste arbeidontwikkelingsbedrijf van de 

gemeente te zijn maar mag geen monopoliepositie innemen. Doet de gemeente mee aan de 
pilots op grond van de aanbevelingen van de commissie-De Vries? 

De ChristenUnie stelt de volgende vragen: 
• Door het Rijk wordt gekort op de re-integratiegelden, waardoor de gemeente niet kan doen 

wat zij aanvankelijk wilde doen. Wat wil de gemeente nu bereiken? In Alle hens aan dek is dat 
goed aangegeven. Gewezen wordt op de gewenste extra werving van 36 plus 6 klantmanagers. 

• De fractie is tevreden met de gedaalde bijdrage van het concern aan DSW. 
• Langdurigheidtoeslag: de fractie pleit ervoor dit op drie in plaats van op vijf jaar te zetten. De 

extra gelden ter grootte van 1,37 miljoen euro voor armoedebeleid stemmen tot tevredenheid. 
• Kan het college garanderen dat er voldoende gelden voor schuldhulpverlening zijn? 
• Het Ebbingekwartier: vanwege de tekorten stelt de fractie voor het extra geld voor 

internationale samenwerking ter grootte van 50.000 euro te schrappen. 
• De visie Zernike Park: een grotere inzet van de gemeente is nodig. Wanneer komt de visie? 

GroenLinks maakt opmerkingen en stelt vragen: 
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• De fractie heeft waardering voor de begroting ondanks dat veel getallen nog onzeker zijn en 
het daardoor moeilijk is doelen te stellen. De doelen uit Alle hens aan dek moeten blijven 
staan. Het is goed dat een plan B wordt voorbereid. 

• In de toekomst zou de uitkering chronisch zieken structureel moeten worden gefinancierd. 
• Re-integratie door derden: de fractie dringt aan op een duurzame uitstroom. 
• Nuggers moeten weten waar ze recht op hebben en moeten worden geïnformeerd. 
• De dienstverlening: er moet een eind komen aan de maandverklaringen. Het is beter te werken 

met wijzigingsformulieren. 
• Ebbingekwartier: met de 600.000 euro is veel gedaan en is veel externe subsidie 

binnengehaald. Er moet een maximale inspanning worden gedaan om voor 2010 een deel van 
de ooit toegezegde tweede tranche van 600.000 euro beschikbaar te stellen. Extra personele 
inzet in het Ebbingekwartier is nu nodig en moet in de begroting worden opgenomen. 

De VVD stelt de volgende vragen: 
• In de inleiding staat dat een miljoen euro wordt gereserveerd voor de diensten OCSW en 

SOZAWE. Waar is dit geld voor bestemd? 
• Is de wethouder bereid een aantal incidenteel gefinancierde posten op sociaal terrein 

structureel te financieren? Mogelijk kan het potje nieuwbouw Sociale Dienst worden benut. 
• Wat is de stand van zaken bij het project winkels Stadshart? Wanneer komt de 1 miljoen euro 

beschikbaar voor de versterking van de binnenstad? 
• Marketing Groningen: hoe gaat dit na 2011 verder? 
• Is er in 2010 ook een meevaller te verwachten bij de DSW? 
• Korten op het EBP betekent dat een aantal projecten niet doorgaat. De VVD heeft een lijst van 

projecten opgesteld die niet doorgaan en de commissieleden krijgen een kopie. Een voorbeeld 
is het project Draadloos Groningen. Is dit in 2010 niet meer nodig? De fractie wil graag dat de 
bezuiniging van 50.000 euro op het Ebbingekwartier teniet wordt gedaan. 

• Waarom stopt het Armoedepact, en komt er een Armoedeplatform? 
De SP stelt de volgende vragen: 

• De fractie is in grote lijnen tevreden. De grote aderlating is het wegvallen van ongeveer 10 
miljoen euro op Werk en Inkomen en bij de re-integratiegelden. Het is goed dat de 
opgebouwde sociale voorzieningen de komende jaren overeind kunnen blijven. Het werkdeel 
heeft nog een kleine reserve, geschikt voor 2010. De fractie is blij dat het reguliere beleid 
doorgaat. 

• Schuldhulpverlening: het is belangrijk dit goed overeind te houden. 
• Maandverklaringen: de fractie is het eens met GroenLinks om die af te schaffen. 
• De aanpalende budgetten: andere fracties spraken over de afhankelijkheid. De fractie vindt dat 

bij het Ebbingekwartier het geld van de overheden goed wordt besteed en dat de inzet van de 
mensen prima is. In andere gevallen is geld voor economische stimulering vaak niet goed 
besteed omdat geen concrete resultaten zichtbaar worden. 

Wethouder Verschuren reageert op de inbreng van de fracties: 
• De commissie krijgt schriftelijk antwoord over de bijdrage voor de bedrijfsvoering van DSW. 
• Het geringere aantal bijstandsuitkeringen in 2010 levert alleen een meevaller op als Groningen 

het beter doet dan het gemiddelde in de rest van Nederland. 
• Sommige uitgaven heeft het college alleen voor 2010 vastgelegd. Dit is bewust gedaan want 

het college wil niet over zijn graf heen regeren. Daarom wordt niet ingegaan op de verzoeken 
om incidentele bijdragen structureel te maken. 

• De wethouder verwijst voor de vragen over zelforganisaties naar de discussie van gisteren. 
• Naast het platform Culturele diversiteit bestaat het platform Zelforganisaties. 
• Het ‘arbeidsfit houden’ is voor bepaalde groepen de beste aanpak. 
• In november ontvangt de commissie zoals beloofd een notitie over de inzet van de re-

integratiemiddelen in 2010. Herprioritering krijgt daarin aandacht. Alle gestelde vragen 
worden in de notitie behandeld. 

• De uitvoeringskosten bij sociale voorzieningen worden voor een deel uit de re-
integratiegelden gefinancierd. Dat is altijd incidenteel geld. 
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• Het Werkplein: de voordelen die zich in de praktijk voordoen, kunnen nog niet vertaald 
worden naar financiële besparingen. 

• De werkgeversbenadering gebeurt door SOZAWE, EZ en het UWV samen. 
• De DSW heeft de ambitie de beste te worden. Er bestaat concurrentie tussen een aantal 

partijen om opdrachten binnen te halen. De wethouder vindt de ambitie prima. 
• De gemeente meldt zich voor minimaal één pilot aan in het kader van de commissie-De Vries. 
• Schuldhulpverlening: tot en met 2010 is er voldoende geld, het gaat echter steeds om 

incidentele middelen. Recent is extra geld van het Rijk verkregen om de extra toeloop op te 
vangen. Voor de iets verdere toekomst zit hier een risico. 

• De inkomstenverklaring: de wethouder zegt toe de raad schriftelijk te informeren hoe het 
college de voor- en nadelen beoordeelt. Daarna kan de raad het onderwerp bediscussiëren. 

• Het Armoedepact: het betrof een aantal concrete afspraken die afliepen. Binnenkort vindt de 
eindevaluatie plaats met een bijbehorende conferentie. Het nieuwe college krijgt adviezen. 

Wethouder Dijkstra reageert op de inbreng van de fracties: 
• Duurzaamheid eigen gebouwen: binnenkort wordt het duurzaamheidprogramma naar de raad 

gestuurd met informatie over wat is bereikt en wat in 2010 gebeurt. 
• Healthy ageing: via spin-off levert het de stad werkgelegenheid en centers of competence op. 
• Internationale samenwerking is voor de gemeente erg belangrijk. Er zijn 

samenwerkingsovereenkomsten met Duitse zustersteden. Dit netwerk is nodig om Europese 
subsidies te verkrijgen. Een voorbeeld is de interreg-subsidie voor het Ebbingekwartier: de 
contacten met Oldenburg en Hamburg waren hiervoor essentieel. 

• Kantoorlocaties Europapark: de rol van de gemeente wordt aangescherpt vanwege vooral de 
nieuwbouw van de sociale dienst. Er is een brede aanpak nodig die ook gaat over parkeren, 
verkeersvoorzieningen, het inrichten van de openbare ruimte en andere zaken. 

• Zernike Park: de lokale overheid faciliteert en de kennisinstellingen en bedrijven zijn nodig 
om tot een goed gedragen plan te komen. Een onderdeel is het vinden van subsidies. 

• Marketing Groningen: de financiën voor het uitvoeringsprogramma 2010 van G-kracht zijn 
rond. Vanwege de komende bezuinigingen wordt een verdere afweging overgelaten aan het 
volgende college. 

• In vervolg op het vorige punt: hetzelfde vraagstuk speelt bij andere onderwerpen en 
organisaties zoals GCC en EuroSonic Noorderslag. 

• Subsidies: de gemeentelijke organisatie is bijzonder scherp op het binnenhalen van subsidies. 
De subsidies zijn niet onaanzienlijk en leveren wel degelijk werkgelegenheid op. De 
wethouder noemt de revitalisering van bedrijventerreinen waar 15 miljoen euro is 
binnengehaald. 

• Het onderzoek Impuls Werkgelegenheid Binnenstad in verband met de besteding van de 1 
miljoen euro wordt eind januari 2010 inclusief een voorstel aan de raad gestuurd. 

• Het Ebbingekwartier: er wordt nu extra geïnvesteerd in de personele organisatie en straks 
moet meer in projecten worden geïnvesteerd. Voor volgend jaar is er 900.000 euro aan 
subsidies beschikbaar. De raad moet beoordelen of dit voldoende wordt gevonden. De 
wethouder heeft gisteren in de commissie toegezegd de raad te informeren over de stand van 
zaken en de ambities voor de komende periode. 

 
De voorzitter sluit de vergadering om 15.00 uur. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Verschuren: 
Bij agendapunt A.1. Mededelingen: 
De wethouder zegt toe de al beschikbare informatie over het inkomensdeel van het budget WWB 2010 
voor de begrotingsbehandeling aan de commissie te sturen. 
Bij agendapunt B.1. Raadsvoorstel gemeentebegroting 2010: 
De wethouder zegt toe de vraag van de ChristenUnie over de bijdrage in de uitvoeringskosten van de 
DSW schriftelijk te zullen beantwoorden. 
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De wethouder zegt toe vóór half december 2009 de raad te informeren over de voor- en nadelen van 
het afschaffen van maandverklaringen. 
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Extra vergaderingen RAADSCOMMISSIES i.v.m. BEGROTING 2010

I. WERK EN INKOMEN

Concept-agenda: W&I nr. 

Datum: 5 november 2009

Tijd: 14.00 – 15.00 uur

Plaats: Oude raadzaal

Voorzitter: J.P.T. Klijnsma

Commissiegriffier: Fimke Hijlkema � 367 7689

E-mail: f.hijlkema@griffie.groningen.nl 

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen 

A.2. Vaststelling agenda

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 

• Programma 1: Werk en Inkomen

• Programma 2A: Vestigingsklimaat: G-Kracht

• Programma 9: Integratie en Emancipatie

***

II. ONDERWIJS EN WELZIJN

Concept-agenda: O&W nr. 

Datum: 5 november 2009

Tijd: 15.15 – 16.15 uur

Plaats: Oude raadzaal

Voorzitter: D. Jager

Commissiegriffier: Wolbert Meijer � 367 7726

E-mail: w.meijer@griffie.groningen.nl 

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen 

A.2. Vaststelling agenda

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 2010 

• Programma 6: (A) Onderwijs en Jeugd, (B) Welzijn en Zorg 

• Programma 7: Gezondheid

• Programma 8: (A) Sport en (B) Cultuur

• Paragraaf 10: WMO
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III. BEHEER EN VERKEER

Concept-agenda: B&V nr. 

Datum: 5 november 2009

Tijd: 16.30 – 17.30 uur

Plaats: Oude raadzaal

Voorzitter: K.A. Hazewinkel

Commissiegriffier: Fimke Hijlkema � 367 7689

E-mail: f.hijlkema@griffie.groningen.nl 

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen 

A.2. Vaststelling agenda

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 2010 

• Programma 2B: Vestigingsklimaat: Verkeer en Vervoer

• Programma 3: Leefomgeving

• Programma 5: Duurzame ontwikkeling

***

IV. RUIMTE EN WONEN

Concept-agenda: R&W nr. 

Datum: 5 november 2009

Tijd: 17.45 – 18.45 uur

Plaats: Oude raadzaal

Voorzitter: H.F.B. van der Heijdt

Commissiegriffier: Marleen Stoutjesdijk � 367 7722

E-mail: marleen.stoutjesdijk@griffie.groningen.nl 

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen 

A.2. Vaststelling agenda

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 2010 

• Programma 4: Woonklimaat en Cultuurhistorie

• Paragraaf 6: Grondbeleid

• Paragraaf 9: Stadsdeelprogramma 2010
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V. FINANCIËN EN VEILIGHEID

Concept-agenda: F&V nr. 

Datum: 5 november 2009

Tijd: 20.00 – 22.30 uur

Plaats: Oude raadzaal

Voorzitter: J.A. Marion

Commissiegriffier: Wolbert Meijer � 367 7726

E-mail: w.meijer@griffie.groningen.nl 

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Mededelingen 

A.2. Vaststelling agenda

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Raadsvoorstel Gemeentebegroting 2010 (m.n. paragrafen en financieel perspectief)

Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de inhoudelijke agendapunten

en de rondvraag. U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de raadsleden te vertellen hoe u over een

onderwerp denkt. Voor aanmelding en informatie kunt u terecht bij de commissiegriffier. 
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RAADSVOORSTEL:

2009-2010

Ons kenmerk: BD 09.2058181

Registratienummer : GR 09.

Ingekomen op :

Onderwerp: Gemeentebegroting 2010

Groningen, 

Aan de raad,

1. Inleiding.

Hierbij wordt u ter vaststelling aangeboden de gemeentebegroting 2010. Hierin zijn

tevens opgenomen de voorstellen nieuw beleid 2010.

De programmabegroting kent een nieuwe structuur. Die structuur hebben we voor het

eerst bij de rekening 2008 toegepast. We gebruiken deze structuur nu ook voor de

begroting 2010. Het doel hiervan is onze beleidsdoelen en de activiteiten waarmee we

die doelen willen realiseren beter inzichtelijk te maken.

Uw raad blijft budgetten autoriseren op productgroepniveau.

2. Minimumniveau van de AER.

In de begroting 2010 zijn alle risico's opgenomen, waarover definitieve besluit-

vorming heeft plaatsgevonden, met uitzondering van het Forum. Verder wordt de

weerstandscapaciteit verhoogd voor de onvermijdelijk op ons afkomende verhoging

van de garantstelling Meerstad en voor de ontwikkelingen Suikerunie. Deze projecten

zijn nog wel afweegbaar, maar de risico's dienen zich dan evenzeer aan. Resteren nog

de grote toekomstige infrastructurele projecten, waarover de besluitvorming nog niet

is afgerond. Het betreft de Ringwegen en de Regiotram. Deze risico's zijn niet in de

begroting 2010 opgenomen. Bij de definiteve besluitvorming zullen de effecten op het

weerstandsvermogen worden betrokken.We willen daarom het minimum van de

Algemene egalisatiereserve (AER) verhogen van 12 miljoen euro naar 18 miljoen

euro. 

Het minimum niveau wordt bereikt door het huidige minimum niveau van 12 miljoen

euro te verhogen met de storting van het saldo van de meerjarenbegroting 2007-2010

van 4,2 miljoen euro en vrijval van claims van 1,8 miljoen euro. De AER komt

daarmee op het gewenste minimumniveau van 18 miljoen euro. 

3. Verkoop Essent aandelen.

Het Duitse energiebedrijf RWE betaalt 950 miljoen euro minder voor Essent omdat

EPZ (waarin onder andere de kerncentrale Borssele is opgenomen) voorlopig

eigendom blijft van de provincies en gemeenten. Dit betekent dat de gemeente

Groningen aan directe opbrengst van de verkoop Essent geen 86 miljoen ontvangt, 
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maar 76,8 miljoen euro. Het rente-effect hiervan is ongeveer 163 duizend euro

nadelig. 

De directe verkoopopbrengst wordt gebruikt voor ons aandeel in de regionale

bijdrage. Het gaat om 80 miljoen euro. De afgelopen periode hebben we uit dividend

inkomsten van Essent een bedrag van 12 miljoen euro gespaard. Er is dus nog een

bedrag van 68 miljoen euro nodig. Deze kan worden gefinancierd uit de directe

verkoopopbrengst van Essent. Bij uw besluitvorming over het convenant regio-

specifiek pakket Zuiderzeelijn heeft u besloten de komende jaren 80 miljoen euro

beschikbaar te stellen uit de jaarlijkse dividenden en superdividenden van Essent.

Omdat de volledige 80 miljoen euro daarmee gefinancierd is, is het niet langer nodig

de dividenden Essent te reserveren.

Bij het Raamwerk Regiorail hebben we aangeven dat het resterende deel van de

directe verkoopopbrengst (na aftrek wat nodig is voor de eigen bijdrage van 

80 miljoen euro) wordt ingezet voor het Raamwerk Regiorail. Doordat de directe

verkoopopbrengst lager is dan eerder verwacht, valt een gedeelte van de dekking voor

het Raamwerk Regiorail weg. Het gaat om bijna 10 miljoen euro. Hier staat tegenover

dat het aandelenkapitaal in EPZ behouden blijft. Wij stellen u voor de jaarlijkse

dividend- en rente inkomsten uit Essent, EPZ, Enexis en Essent Milieu die nog niet in

het meerjarenbeeld zijn opgenomen in te zetten voor de resterende dekking van het

Raamwerk Regiorail. 

De volgende onderdelen zijn reeds in het meerjarenbeeld verwerkt:

Dividend Enexis 2010 voor een bedrag van 570 duizend euro. We stellen voor het

dividend Enexis vanaf 2011 in te zetten voor de financiering van het Raamwerk

Regiorail.

Rente lening Enexis voor een bedrag van 1,5 miljoen euro in 2010 tot en met 2012.

De gemeente ontvangt jaarlijkse rente over de lening aan Enexis die wordt

overgenomen van Essent Holding. Vanaf 2013 kan de te ontvangen rente worden

ingezet voor de financiering van het Raamwerk Regiorail. De hoogte hiervan is

afhankelijk van het tempo waarin Essent de lening aan de aandeelhouders aflost.

Rente reservering vrijwaringen en garanties voor een bedrag van 0,5 miljoen euro in

2010. Essent heeft een deel van de verkoopopbrengst vooralsnog gereserveerd, zodat

hiermee risico's kunnen worden opgevangen. Zolang hier geen beroep op wordt

gedaan ontvangen de aandeelhouders hier rente over. Vanaf 2011 kan de ontvangen

rente worden ingezet voor de Regiorail.

Daarnaast ontvangen we naar verwachting jaarlijks dividend van Essent Milieu en

EPZ. Op dit moment kunnen we nog geen inschatting maken van de omvang hiervan.

Deze inkomsten zijn ook nog niet in het meerjarenbeeld opgenomen. Ook deze

inkomsten willen we reserveren ter financiering van het Raamwerk Regiorail totdat

het volledige raamwerk gedekt is.
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Wij stellen u voor te besluiten:

I. de gemeentebegroting 2010 vast te stellen;

II. de kredieten voor routine-investeringen van diensten (het overzicht staat in

paragraaf 4.4 Investeringen en financiering van de gemeentebegroting);

III. het minimumniveau van de AER vast te stellen op 18 miljoen euro;

IV. de directe opbrengst van de verkoop van Essent in te zetten voor de

gemeentelijke bijdrage aan het Regiospecifieke pakket van 80 miljoen euro en

het restant (8,8 miljoen euro) in te zetten voor het Raamwerk Regiorail;

V. de jaarlijkse rente- en dividendinkomsten die betrekking hebben op Essent,

Essent Milieu, Enexis en EPZ, die nog niet zijn opgenomen in het financieel

meerjarenbeeld, in te zetten voor het Raamwerk Regiorail totdat het tekort van

circa 10 miljoen euro is gedekt;

VI. uw besluit van 23 april 2008 om de komende 12 jaar 80 miljoen euro

beschikbaar te stellen voor het Regiospecificieke pakket, in principe te dekken

uit de jaarlijkse dividenden en superdividenden Essent, in te trekken.

Burgemeester en wethouders

van Groningen,

de burgemeester, de secretaris,

Dr. J.P. (Peter) Rehwinkel. H.P. Bakker.
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